
Kopieringsforlæg fra Teamsamarbejde. Professionelle læringsfællesskaber og bedre møder 

 ©2016 Søs Rask Andresen, Nanna Paarup    Forlag A/S og Dansk Psykologisk  
 

Referat 
Skolebestyrelses- 
møde   

Dato: 20. april 2021 
Sted: Google Meet  
Tid: 17.00-19.15 

Mødeleder/facilitator: Mette Thrane   Referent: Henriette Øland 

Forældrerepræsentanter: Mette Thrane Nielsen (formand), Merete Jelsbak Langseth, Finn Knudsen, Maiken Skovmøller Isberg, Kristina Ørbæk Larsen, Andreas 
Hansen 

Medarbejderrepræsentanter: Stefan Tausen (Ravnsholt), Lisa Østerhegn (Engholm), Karen Krogshøj Larsen (Kongevejen) 

Ledelsen: Morten Winther Bothe, Tine Riemann, Bjørn Fouchard, Henriette Øland, Wibe Simonsen 

Elevrepræsentanter: Andreas Jokumsen, Villas Worm, Alberte Nejstgård, Magnus Jensen 

Afbud: Winnie Selvig, Lene Westergaard 

 
Tid 
 

Indhold  
 

Formål og det, der skal udrettes under 
punktet + organisering (sådan gør vi) 

Referat 

5  min Tjek ind 
Hvad tjekker jeg ind med? 
Hils og mød 

At komme positivt til stede på mødet med en god historie 
fra Kratbjergskolen 
 
Ansvarlig: Morten 

 

 
5 min 

Formål og prioritering af mødets ind-
hold 
 

Ansvarlig: Morten og Mette  

17.05 1. Velkommen til Andreas Hansen Der har været afholdt suppleringsvalg om den ledige 
plads som forældrerepræsentant. Valgets vinder 
blev Andreas Hansen (afd. Ravnsholt), der således er 
nyt medlem af SKB. Jannie Nyholm Hansen (afd. Eng-
holm) er valgt som 1. forældresuppleant.   
 
 
Ansvarlig: Henriette 

SKB bød velkommen til Andreas, der er nyvalg forældrere-
præsentant.  

 2. Godkendelse af referat fra sidste 
møde (bilag 1) 

Ansvarlig: Mette Referatet blev godkendt. 

 3. Godkendelse af dagsordenen 
 

Ansvarlig: Mette Dagsordenen blev godkendt. 

17.15 4. Nyt fra Elevrådet Ansvarlig: Mette 
 

Engholm: 
- Vi har ikke holdt møde siden sidste SKB. 
- Vi har været i gang med vores Pinterest-projekt som 

elevrådett indspark til ombygningen, som vi jo desværre 
har hørt er udskudt. 
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Ravnsholt: 
- Vi har talt om, hvordan det går, og hvordan det har væ-

ret at være hjemme, og hvordan det har været at komme 
tilbage. 

- Vi har fået svar fra Wibe på vores ønsker, og det talte vi 
også om på vores sidste møde. 

 

17.30 5. Specialområdet – omprioritering 
af økonomien (bilag 2A og 2B) 

Ansvarlig: Mette og Morten - Morten fortalte, at vi på specialområdet i Allerød har 
Maglebjergskolen og centerklasserne på Skovvang. Frem 
til nu har de øvrige skoler i kommunen betalt for egne 
elevers pladser på de to specialskoler. I løbet af de sidste 
år har man dog set et øget antal elever, der søger til Alle-
rød for at få plads på en af de to skoler. Det betyder, at 
betalingen for elever på Maglebjergskolen og centerklas-
ser på Skovvang er en stor post på budgettet for de al-
mene skoler i kommunen. Det gælder særligt Lynge 
Skole, der ligger i samme skoledistrikt som Maglebjerg. 
 

- Morten fortalte, at det er besluttet, at man tager elevud-
giften til de to skoler ud af de almene skolers specialbud-
get, og at midlerne pr. 1. april 2021 skal tilbageføres til 
de almene skole. Det drøftes p.t. politisk, om midlerne 
også skal tilbageføres bagudrettet.  

 
- Det blev drøftet, om SKB skal tage kontakt til de øvrige 

SKB i kommunen for at skubbe på muligheden for at til-
bageføre midlerne bagudrettet. Mette kontakter de an-
dre formænd for at høre, om der er interesse for det.  

 

17.45 6. Spørgeskema om digital kommu-
nikation mellem skole og hjem 
(bilag 3) 
 

Finn og Mette har lavet et udkast til spørgeskema, der kan 
sendes ud til alle forældre. Vi drøfter udkastet på mødet.  
 
Ansvarlig: Mette og Finn 

- Finn har lavet et udkast til spørgeskema, som vi gennem-
gik online på mødet.   
 

- Det blev drøftet, at det umiddelbart er nogle relevante 
og gode spørgsmål. Samtidig er det vigtigt, at vi er tyde-
lige på, hvad vi gerne vil have ud af spørgeskemaet, så vi 
kan arbejde videre med, hvilken form for kommunika-
tion, der virker, og hvordan vi kan styrke den digitale 
kommunikation.  
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- Det blev aftalt, at Finn og Mette tilretter spørgeskemaet, 
så vi kan få det sendt ud til skolens forældre inden som-
merferien sammen med en følgetekst om, hvorfor SKB 
laver undersøgelsen.  

 
- Det blev drøftet, at det også kunne være relevant med et 

lignende spørgeskema til både lærerne og eleverne.  
 

- Det blev aftalt, at Tine og Andreas J. går ind i arbejds-
gruppen med Finn og Mette, så vi også kan lave udkast til 
spørgeskema, der kan sendes til hhv. personale og ele-
ver. Udkastene drøftes på SKB-mødet i juni, så spørge-
skemaerne kunne blive sendt ud i august.  

 

18.00 7. Orientering om Erasmusprojekt 
2020-27 

Kratbjergskolen har fået forhåndsgodkendt en Erasmus-
ansøgning for 2020-27.  
 
Wibe orienterer på mødet om ansøgningen og de fire te-
maer: 1) Drenge i udskolingen, 2) elever i skriftsproglige 
vanskeligheder, 3) højtbegavede elever og 4) elever med 
præstations- og skoleangst. 
 
Ansvarlig: Morten og Wibe 

- Wibe fortalte, at Ravnsholt gennem mange år haft for-
skellige Erasmus-projekter. Lige på er vi ved at afslutte et 
projekt om bæredygtighed, og til august går vi i gang 
med et projekt om bæredygtighed.  
 

- I den forhåndsgodkendte ansøgning for 2020-27 har vi 
valgt de fire temaer. Det betyder, at vi allerede fra næste 
år har vi fået 400.000 Euro til at arbejde med temaerne. 
Det er også en del af projektet, at det skal bredes ud til 
resten af Kratbjerg og gerne øvrige skoler i kommunen. 

 
- Det blev drøftet, at det er rigtig positivt, at skolen har 

fået godkendt en ansøgning, og at der er afsat så mange 
midler til temaerne. 

 
- Det blev drøftet, om vi kunne inddrage erfaringerne med 

fjernundervisning fra coronatiden, fx så elever kan mø-
des på tværs af Europa via online platforme. 

 
- Det blev aftalt, at vi løbende skal kommunikere om pro-

jektet både til forældre og til presse. 

18.20 8. Kommunens økonomi og corona-
udgifter       

Ansvarlig: Morten - Morten fortalte, at der er usikkerhed på, om kommu-
nerne får kompensation for coronaudgifter. Derfor har 
byrådet besluttet, at der pt. er udgiftsstop frem til 26. 
august 2021 på projekter og udgifter, der ikke er lovbe-
stemte. Samtidig er flere projekter udskudt, herunder 



Kopieringsforlæg fra Teamsamarbejde. Professionelle læringsfællesskaber og bedre møder 

 ©2016 Søs Rask Andresen, Nanna Paarup    Forlag A/S og Dansk Psykologisk  
 

læringsmiljøprojektet på Engholm, der er udskudt til 
2023. 
 

- Hvis kommunen ikke bliver kompenseret, så har det stor 
betydning for skolens økonomi, da vi for 2020 pt. mang-
ler kompensation for ca. 1,7 mio. kr. 

 
- Det blev aftalt, at SKB går ind i debatten og gør opmærk-

som på, at vi forventer, at børne- og skoleudvalget hu-
sker de midler, der var afsat til at styrke læringsmiljøet 
på Engholm. Det blev aftalt, at Kristina og Mette i samar-
bejde med Bjørn og Morten laver et udkast til henven-
delse til BSU fra SKB.  

 
 

18.35 9. Statusrapport - økonomi (bilag 4) Ansvarlig: Morten og Henriette 
 

- Morten og Henriette fortalte, at formen på statusrappor-
ten begynder at være der, men at vi fortsat arbejder på 
at få udgifter placeret på de rigtige konti, så vi bedre kan 
følge udgifterne.  
 

- P.t. ligger vi en forbrugsprocent på 24 pct., hvilket er lidt 
lavere end forventet på dette tidspunkt af året. Det bety-
der, at hvis vi fortsætter med de nuværende udgifter, så 
lander vi på et overskud på 1 mio. kr. der kan være med 
til at dække merudgifter fra tidligere år. 

-  

18.45 10. Årsplan for SKB 2021-22 (bilag 5) Evaluering af antal SKB-møder og drøftelse af første ud-
kast til årsplan for 2021-22. 
 
Ansvarlig: Henriette og Mette 

- Det blev drøftet, om SKB skal fortsætte med samme mø-
dekadence med færre men længere møder, og det blev 
aftalt at fortsætte som nu.  

 
- På den baggrund blev årsplanen godkendt med den ret-

telse, at SKB-mødet i juni ikke skal ligge 14. juni 2022. 
Henriette sender kalenderindkaldelser ud til alle møder. 

 
- Det blev drøftet, at SKB kunne overveje at afvikle nogle af 

møderne online, da de på mange måder har fungeret ud-
mærket i coronatid. Det kan evt. være i forbindelse med 
politiske tidsfrister, som vi skal overholde for at komme 
med høringssvar m.m. 
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18.55 11. Middag for SKB i juni 
 

Ansvarlig: Morten - Det blev aftalt, at vi afholder SKB-middagen, hvis vi må i 
juni. Hvis ikke udskyder vi den til sensommeren efter co-
rona. 

19.05 12. Meddelelser fra ledelse, perso-
nale og forældre 

Ansvarlig: Mette Personale:  
- Det er rigtig dejligt at se eleverne fysisk igen. De har væ-

ret savnet.  
 

- På Kongevejen glæder vi os til at byde velkommen til en 
ny lærerkollega 1. maj.  
  

Ledelse:  
- Byggeprojektet på Engholm er i gang. Der er pt. en del 

udfordringer med, at leverandøren ikke overholder tids-
planen og heller ikke overholder aftaler omkring sikker-
hed og kommunikation. Det bruger vi en del tid på i sam-
arbejde med kommunens byggeleder.  

 
- På Engholm starter en ny lærerkollega 1. maj, og så star-

ter en lærer fra Lillevang 1. august.  
 

- Generelt arbejder personalet virkelig hårdt, fordi der 
kommer politiske justering pga. corona minimum hver 
14. dag.  

 
- Både på Ravnsholt og Engholm har vi på det seneste væ-

ret plaget af hærværk.  
 

- På Kongevejen oplever vi pt., at vi har meget stort frem-
møde fra elever, der tidligere har haft udfordringer med 
skolevægring.  

 
- Vi har booket Drive In, så vi også i år kan afholde dimis-

sion, hvis det ikke er muligt at afholde indendørs pga. co-
rona.  

 

19.15 13. Evt. 
 

Ansvarlig: Mette Intet under evt.  

 

 


